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Besvarelse af spørgsmål nr. 1397 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1397 (Alm. del), som Folketin-
gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 23. august 2024. Spørgs-
målet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).
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Spørgsmål nr. 1397 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren kommentere henvendelsen om voldsofres vilkår 
og Erstatningsnævnets sagsbehandlingstider, jf. REU alm. del – 
bilag 305 (fortroligt), og redegøre for, om ministeren deler be-
kymringen om den nuværende sagsbehandlingstid ved Erstat-
ningsnævnet, herunder hvad ministeren vil gøre for at sænke 
sagsbehandlingstiden, og hvordan ministeren forholder sig til at 
se på fastholdelses- og rekrutteringstiltag til Erstatningsnæv-
net?”

Svar:

Det er indledningsvist vigtigt for mig at understrege, at det ligger mig meget 
på sinde, at borgere, der har været udsat for en forbrydelse, ikke skal vente 
urimeligt længe på at få behandlet deres sag om erstatning. Det skylder vi 
som samfund. Jeg ser derfor også med stor alvor på de lange sagsbehand-
lingstider i Erstatningsnævnet.

Offererstatningsområdet har gennem en periode været præget af ophobning 
af sager og af stigende sagsbehandlingstider. Erstatningsnævnet er derfor 
løbende blevet tilført midler, og senest har regeringen med finansloven for 
2023 afsat knap 9,5 mio. kr. årligt fra 2023-2025. 

Det står dog klart, at de hidtidige tiltag ikke har været tilstrækkelige. Jeg er 
derfor optaget af, at vi nu får undersøgt, hvordan vi kan finde mere grund-
læggende og holdbare løsninger, som kan bringe Erstatningsnævnets sags-
behandlingstider tilbage på et rimeligt niveau. Jeg er i den forbindelse åben 
for at se på flere forskellige tiltag.
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